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4. Wolne głosy i wnioski. 
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Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                          

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Witam Pana Burmistrza, 

członków Komisji i Panią protokolantkę. Ponadto witam Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Osiecznej Beatę Zborowską, Panią Dyrektor Przedszkola w Drzeczkowie Małgorzatę 

Machowiak, Panią Dyrektor Przedszkola w Osiecznej Edytę Pietek, Panią Dyrektor Zespołu 

Szkół w Świerczynie Wiolettę Klak i Panią Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Alinę 

Żalik. W posiedzeniu uczestniczy 7 członków Komisji, Pani Radna Magdalena Cyka, Pani 

Radna Renata Helińska i Pan Radny Robert Jaraczewski poinformowali o nieobecności na 

dzisiejszym posiedzeniu. Nieobecny na posiedzeniu jest także Pan Radny Dariusz Bojek. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Proponowany porządek obrad dzisiejszego posiedzenia jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Analiza projektów organizacyjnych przedszkoli i szkół na rok szkolny 2018/2019. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów                          

i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej. 

6. Zakończenie obrad. 

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków 

Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad 

proszę podnieść rękę  – 7 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty 

jednomyślnie. Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3 porządku obrad. 



2 

 

Ad. 3. Analiza projektów organizacyjnych przedszkoli i szkół na rok szkolny 2018/2019. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

W punkcie trzecim będziemy analizować projekty organizacyjne przedszkoli i szkół na rok 

szkolny 2018/2019, w związku z tym zaprosiliśmy na posiedzenie Panie Dyrektor. Proszę                           

o przedstawienie informacji Panią Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Alinę Żalik. Proszę.   

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

Dziękuję. Zespół Szkół w Kąkolewie to Przedszkole Samorządowe oraz Szkoła Podstawowa          

z klasami gimnazjalnymi. W roku szkolnym 2018/2019 w Przedszkolu będzie pracowało                    

7 oddziałów, w tym jeden zamiejscowy w Grodzisku. Łącznie dzieci w Przedszkolu będzie 

163. Praca Przedszkola będzie przebiegała analogicznie jak w latach minionych czyli 

Przedszkole jest siedmiogodzinne dla rodziców, którzy wyrazili wolę żeby dzieci były dłużej 

w placówce będzie zorganizowany jeden oddział. Czyli dzieci w Przedszkolu będą od 

godziny 7.00 w liczbie do 25 i od 13.00 do 16.00 oddział też nie przekroczy tej liczby. Dzieci 

za pobyt w Przedszkolu płacą 1,00 zł z wyjątkiem sześciolatków, które są zwolnione z opłaty. 

Pracowników pedagogicznych w przyszłym roku szkolnym będzie 11 z tym, że 8 osób 

stanowi kadrę pedagogiczną, 7 wychowawczyń poszczególnych oddziałów plus etat 

wicedyrektora, który ma zniżkę godzin do 7 i trzy etaty Pań woźnych oddziałowych. 

Konserwatorzy i działalność administracyjna jest w połączeniu z funkcjonowaniem Zespołu 

Szkół. Jeśli chodzi o Szkołę, to w związku z reformą mamy mniej oddziałów. W przyszłym 

roku klasy gimnazjalne opuszczą Szkołę i przejdziemy na system ośmioklasowy. W bieżącym 

roku szkolnym mamy 20 oddziałów, w przyszłym roku będzie 19. Będą trzy klasy trzecie 

gimnazjalne a poza tym będą klasy Szkoły Podstawowej od jeden i już klasy ósme. Jeśli 

chodzi o ramowy plan nauczania, to on wynika z rozporządzenia. Organ prowadzący 

zaakceptował dodatkowe godziny nauczania języka niemieckiego w klasach IV-VI, za co 

podziękowaliśmy Panu Burmistrzowi, jak również Państwu bo Wy tymi pieniędzmi 

dysponujecie. Oprócz tego mamy również w wystarczającym zakresie działającą świetlicę                   

i bibliotekę. Są wszystkie zajęcia pomocowe, które w szkole powinny być. Uważam, że 

organizacja pracy w Zespole Szkół w Kąkolewie z racji tego, co jest w arkuszu 

organizacyjnym będzie prawidłowa. W naszym Zespole nie ma wakatów. Jest pełna obsada 

nauczycieli. Mimo tego, że dzieci jest mniej, to tak podzieliliśmy godziny, że wszyscy mają 

pracę w Zespole Szkół w Kąkolewie, choć nie zawsze jest to praca, którą wykonywali 

dotychczas. Na przykład klas nauczania początkowego jest mniej ale Panie pracują                           

w świetlicy albo mają inne godziny. Nie ukrywam, że Przedszkole okazało się 

dobrodziejstwem, bo Panie z nauczania początkowego mają kwalifikacje do wychowania 

przedszkolnego i odwrotnie. Dziękuję.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Ilu uczniów jest w Szkole? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

W chwili sporządzania arkusza było 420. Obecnie zgłosiło się 3 uczniów spoza obwodu                       

z innych szkół, którzy będą przyjęci do Zespołu Szkół w Kąkolewie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Kadra pedagogiczna ile liczy osób? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

Kadrę pedagogiczną stanowi 30 osób. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Dzieci też jest mniej względem minionych lat. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

W tym roku jest jedna klasa pierwsza. W przyszłym roku będą dwie klasy pierwsze.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W przedszkolach jest określona górna granica dzieci w oddziale czy w szkole jest podobnie? 
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Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

Tak i też jest to 25. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Czy jeszcze są pytania do Pani Dyrektor Żalik? Nie widzę. Dziękuję. Proszę Panią 

Dyrektor Beatę Zborowską. Proszę.    

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Osiecznej Pani Beata Zborowska: 

W arkuszu organizacyjnym na rok szkolny 2018/2019 dla Szkoły Podstawowej w Osiecznej 

zaplanowano dla 18 oddziałów 360 uczniów. Mamy zaplanowanych 5 oddziałów klas I-III, 

11 oddziałów klas IV-VIII i 2 oddziały gimnazjum. Łącznie z ramowego planu nauczania dla 

naszej Szkoły wynika 558,5 godziny, w tym m.in. zajęć z religii 36 godzin, zajęć dla uczniów 

niepełnosprawnych 14 godzin. Rodzice występują do Poradni o orzeczenia o kształcenie 

specjalne, mamy dwoje uczniów słabo widzących, uczniów z upośledzeniem w stopniu 

lekkim, dziewczynkę z orzeczeniem o autyzmie. Są to sytuacje trudne, każdy przypadek 

wymaga rozpatrzenia i pomocy. Dziękujemy Panu Burmistrzowi i Państwu Radnym za 

przydzielone godziny języka niemieckiego w liczbie 14 godzin. Mamy zajęcia korekcyjne, 

rewalidacyjno-kompensacyjne, logopedyczne, wyrównawcze i inne. Wszystkie te zajęcia 

wynikają z potrzeb Szkoły, które mają służyć zwłaszcza tym dzieciom, które mają trudności 

w nauce i zachowaniu. W Szkole będzie funkcjonować świetlica w pełnym wymiarze czyli     

26 godzin i biblioteka w pełnym wymiarze 30 godzin. Przewidujemy łącznie zatrudnienie               

45 pracowników, w tym 36 nauczycieli, w tej liczbie jest 36,53 etatu, 9 pracowników 

administracyjno-obsługowych w wymiarze 7,75 etatu, tj. 5 sprzątaczek, 2 woźnych, główną 

księgowy i sekretarz Szkoły. Zniżki dla dyrektora 15 godzin i dla wicedyrektora 11 godzin.  

W arkuszu zaplanowałam 10 godzin wakatu, które wynikają głównie z tego, iż nauczyciel 

wychowania fizycznego przechodzi na emeryturę. Szanowni Państwo, jeśli chodzi                              

o specyfikę naszej Szkoły to nowością są dzieci powracające z zagranicy. I tak. W ubiegłym 

roku mieliśmy ucznia, który powrócił z Wielkiej Brytanii, uczennicę, która powróciła                        

z Belgii. Te dzieci wyjechały do krajów zachodnich już na etapie szkoły podstawowej i nie 

było większych problemów z językiem polskim, w tym roku kończą III klasę gimnazjum. 

Jeśli chodzi o przyszły rok to mamy informację, że do Szkoły przyjdzie dziecko z Irlandii                    

i z Ukrainy do klasy I-szej. To jest nowa sytuacja dla naszej Szkoły. W tym roku dwoje 

nauczycieli czyli Państwo Chudobscy oraz Pani główna księgowa odchodzą  na emeryturę. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Czy są pytania do Pani Dyrektor Zborowskiej? Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nikt się jeszcze nie zgłosił na 8-godzinny etat wuefisty? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Osiecznej Pani Beata Zborowska: 

Mamy oferty. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Już Pani Dyrektor podjęła decyzję, kto to będzie? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Osiecznej Pani Beata Zborowska: 

Nie.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Czy jeszcze są pytania do Pani Dyrektor? Nie widzę. Dziękuję. Proszę Panią 

Dyrektor Wiolettę Klak. Proszę.    

Dyrektor Zespołu szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Zespół Szkół w Świerczynie stanowi Przedszkole Samorządowe w Świerczynie i Szkoła 

Podstawowa w Świerczynie. Przedszkole w przyszłym roku tak samo jak w roku bieżącym 

będzie Przedszkolem dwuoddziałowym. Do Przedszkola zostało przyjętych 50 dzieci,                        

2 zostało nieprzyjętych, były to trzylatki. Dzieci 6-letnich będzie 16, 5-letnich 13, 4-letnich 12                       



4 

 

i 3-letnich 9. Przedszkole będzie funkcjonowało 7 godzin dziennie od godziny 7.45 do 14.45. 

W godzinach od 7.45 do 12.45 dzieci będą przebywały w swoich oddziałach w zależności od 

tego w jakiej są grupie wiekowej. Natomiast od 12.45 do 14.45 będzie utworzony oddział 

popołudniowy. Jeżeli chodzi o pracowników to jest ich 6, nauczycieli – 5. Oprócz 

nauczycielek wychowania przedszkolnego jest również zatrudniony nauczyciel języka 

angielskiego, logopeda, katecheta i jeden pracownik obsługi czyli Pani woźna. Szkoła 

Podstawowa w Świerczynie. W Szkole będzie 8 oddziałów z 110 uczniami. Zatrudniamy                       

16 nauczycieli. W arkuszu organizacji zostały wykazane 3 wakaty, tj. dyrektora, nauczyciela 

dla edukacji dla bezpieczeństwa i nauczyciela z zakresu doradcy zawodowego. Jeżeli chodzi                 

o zajęcia dodatkowe to będą podobne jak w Szkole Podstawowej w Osiecznej i Zespole Szkół 

w Kąkolewie. Dziękuję za godziny przeznaczone na zajęcia dodatkowe obowiązkowe czyli 

język niemiecki, ponadto wśród tych godzin jest bibliotekarz – 8 godzin, pedagog – 5 godzin, 

świetlica szkolna – 14 godzin, zniżka dyrektora 12 godzin i w ramach pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej będą prowadzone zajęcia korekcyjno-kompensacyjne – 3 

godziny, zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze – 4 godziny i pedagog – 5 godzin. Jeżeli chodzi 

o pracowników administracji i obsługi, to są to główny księgowy, sekretarz szkoły,                              

2 sprzątaczki i 1 osoba, która pełni trzy funkcje, tj. palacz, konserwator i woźny, razem tj. 3,5 

etatu. Dziękuję. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Czy są pytania do Pani Dyrektor? Nie widzę. Dziękuję. Proszę Panią Dyrektor 

Przedszkola w Osiecznej Edytę Pietek. Proszę.   

Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Osiecznej Pani Edyta Pietek: 

W Przedszkolu Samorządowym w Osiecznej w roku szkolnym będzie 5 oddziałów,                        

tj. 4 oddziały w Osiecznej i 1 w Kątach. Liczba dzieci 119, przyjęto wszystkie dzieci 

zgłoszone oprócz dzieci 2,5 letnich ponieważ nie było wolnych miejsc. W Przedszkolu                        

w Osiecznej jest pełna obsada czyli 100 dzieci, w oddziale w Kątach jest 6 wolnych miejsc. 

Kadrę pedagogiczną stanowi 12 nauczycieli, tj. 8 nauczycieli pełnoetatowych i 4 na niepełen 

etat, tj. logopeda, nauczyciel gimnastyki korekcyjnej, rewalidacja i katecheta. Jeżeli chodzi                  

o obsługę administracyjną, to mamy panie woźne i wakat na stanowisku palacza, 

konserwatora i woźnego w oddziale w Kątach. Jest to praca sezonowa od października do 

końca kwietnia oraz pół etatu pomocy nauczyciela, ponieważ w Przedszkolu mamy kilkoro 

dzieci z niepełnosprawnościami, w tym jedno z niepełnosprawnością sprzężoną w orzeczeniu 

potrzeba opieki dodatkowej osoby. Oddziały funkcjonują w wymiarze 5, 7 i 9 godzin. 

Podstawa programowa jest realizowana w godzinach od 8.00 do 13.00 i w tym czasie mamy 

pięć pełnych oddziałów. Jeżeli chodzi o organizację dnia to dzieci przynoszą, tak jak w latach 

poprzednich, śniadanie do Przedszkola, obiady - korzystamy ze stołówki szkolnej, 

podwieczorki są przewidziane dla dzieci dziewięciogodzinnych. Na wniosek rodziców 

podwieczorki są w formie jogurtu, deseru. 6-latków w Osiecznej będzie 22 a w oddziale                    

w Kątach 3. W tym roku szkolnym Przedszkole opuszcza 37 sześciolatków. Dwa oddziały są 

9 godzinne. W ramach zajęć dodatkowych, z tego bardzo się cieszymy, mamy logopedię, jest 

bardzo dużo dzieci potrzebujących tych zajęć, gimnastyka korekcyjna, jest bardzo dużo dzieci                       

z wadami postawy, zajęcia rewalidacyjne w związku z tym, że mamy dzieci z orzeczeniami                     

i katechezę. Do Przedszkola zostało przyjęte 6-letnie dziecko z Ukrainy więc jest objęte 

obowiązkiem szkolnym, czasowo zameldowane w Osiecznej. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Czy są pytania do Pani Dyrektor Pietek? Nie widzę. Dziękuję. Proszę                                         

o przedstawienie informacji Panią Dyrektor Machowiak. Proszę. 
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Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Drzeczkowie Pani Małgorzata Machowiak: 

Przedszkole Samorządowe w Drzeczkowie jest przedszkolem jednooddziałowym. Do 

Przedszkola zostało przyjętych 25 dzieci, w pierwszym etapie rekrutacji przyjęto 24 dzieci                          

a w etapie uzupełniającym jedno dziecko, której jest spoza Gminy ale bezpośrednio z nią 

sąsiaduje i aktywnie uczestniczy w życiu tej miejscowości. Przedszkole realizuje podstawę 

programową od godziny 8.30 do godziny 13.30. Wśród 25 dzieci będzie dzieci 6-letnich 

siedmioro, dzieci 5-letnich ośmioro, dzieci 4-letnich sześcioro i 3-letnich czworo. Jeżeli 

chodzi o pracowników pedagogicznych to mamy ich pięciu, w tym nauczyciel wychowania 

przedszkolnego i jednocześnie dyrektor, to jest cały etat a czworo nauczycieli jest 

zatrudnionych w niepełnym wymiarze godzin. Są to nauczyciel języka angielskiego, 

logopeda, katecheta, którzy pracują godzinę tygodniowo oprócz tego jest oligofrenopedagog, 

który pracuje z dzieckiem o potrzebie kształcenia specjalnego – dziecko autystyczne. Razem 

w zatwierdzonym arkuszu te etaty wynoszą 1,25. Otrzymałam informację, że dla tego dziecka 

będzie wydłużona liczba godzin i od września zmienią się godziny pracy oligofrenopedagoga. 

Pracownicy niepedagogiczni – 2, obydwoje zatrudnieni w niepełnym wymiarze czasu pracy. 

Dzieci przynoszą do Przedszkola śniadanie, w okresie zimowym dostają kakao lub herbatę. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Dziękuję Paniom Dyrektor. Czy Państwo Radni mają pytania? Pan Przewodniczący 

Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Jeśli chodzi o kadrę pedagogiczną, to w każdej szkole jest pełna obsada tylko jest wakat na 

wuefistę w Szkole Podstawowej w Osiecznej. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Osiecznej Pani Beata Zborowska: 

Proszę Państwa, jak wiemy od nowego roku szkolnego będzie mniej oddziałów więc mamy 

wystarczająco kadry pedagogicznej.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
W tym roku jest siódma klasa, w przyszłym będzie siódma i ósma. W szkołach zmieniły się 

programy, to jest rocznik doświadczalny, eksperyment. Te dzieci, tak myślę, może wymagają 

większego zainteresowania. Jak to wygląda w Państwa szkołach? Wiadomo, że za rok te 

dzieci będą ubiegały się o przyjęcie do szkół ponadpodstawowych, będzie to rocznik 

kończący gimnazja a jednocześnie w tym roczniku są dzieci, które poszły do szkoły jako 

sześciolatki, w związku z tym konkurencja będzie duża. Czy w związku z tym myślicie 

pomóc tym dzieciom te sprawy rozwiązywać? Rozumiem, że będą sprawdziany na 

zakończenie ósmej klasy ale w tym czasie nadrobić zaległości czy opóźnienia będzie za 

późno. Czy Panie Dyrektor macie plany z tym związane?                   

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Osiecznej Pani Beata Zborowska: 

Przewidywany jest próbny sprawdzian ośmioklasisty w okolicach grudnia. I to będzie 

pierwszy sygnał dla uczniów o tym, ile potrafią. Nauczyciele z naszych szkół jeździli na 

szkolenia do Poznania aby zapoznać się z procedurami i formułą egzaminu. Są dostępne 

sylabusy, które wskazują konkretne zadania. Generalnie problem jest taki, że zadania, 

przynajmniej z matematyki, będą się opierały głównie na myśleniu, na stosowaniu procedur 

czyli będą wymagały bardziej roli twórczej niż odtwórczej. Przez to sprawdzian będzie 

trudniejszy szczególnie w klasach ósmych niż w gimnazjalnych. Jeżeli chodzi                            

o zajęcia dodatkowe, to w klasach ósmych w Szkole w Osiecznej zostaną przeznaczone na 

zajęcia przygotowujące do egzaminu.  

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

Zgadzam się z tym, co mówiła Pani Dyrektor. Na początku w siódmych klasach było trudno. 

Dla mnie była to zupełnie niepotrzebna rewolucja ale się zadziała i trzeba było się w to 

wpasować. W momencie, kiedy emocje sięgnęły zenitu, wyciszyliśmy temat w Szkole                       
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z korzyścią dla dzieci. Myślę, że to jest dobra rzecz w sytuacji, gdy nie mamy na coś wpływu, 

musimy się do tego dostosować. To się udało. Siódme klasy pracowały. Jeśli chodzi o moją 

ocenę rodzica i nauczyciela to uważam, że materiał wymagałby zmian, ale na to wpływu nie 

mamy. Jak będzie wyglądał egzamin? Prawdopodobnie tak jak dotychczasowy gimnazjalny. 

Cała ściana wschodnia patrząc na statystykę jest bardziej inteligentna lepiej sobie radzi                       

z zadaniami, natomiast pracowita, uczciwa Wielkopolska wypada zdecydowanie gorzej.                     

W skali kraju ta tendencja zostanie utrzymana i nie potrafię odpowiedzieć bo nie jestem                      

w tamtych szkołach, dlaczego wyniki egzaminów gimnazjalnych od lat, patrząc na wschód 

Polski, Małopolska wypada lepiej. Myślę, że nauczyciele w Zespole Szkół w Kąkolewie od 

lat robią wszystko, żeby dzieciom pomóc i na pewno tak będzie w tym roku. Pani Dyrektor 

mówiła o szkoleniach. Przed szkoleniami został wydany biuletyn, który oficjalnie był na 

stronie centralnej komisji. Na szkolenie skierowałam nauczycieli cały dzień nie było w Szkole 

nauczyciela matematyki, polonisty i nauczycieli języków. Mieli poznać przykładowe zadania 

a pokazano im to, co jest ogólnie dostępne na stronie centralnej komisji egzaminacyjnej. Ze 

szkolenia przyjechali bardzo niezadowoleni. Tak wygląda sytuacja, takie są fakty. Jakie będą 

zadania? Do kupienia są różne rzeczy, np. sylabusy. Tak naprawdę jest podstawa programowa 

i myślę, że nauczyciele ją realizują bo do tego jesteśmy zobowiązani. Będzie jak będzie, my 

pracujemy na 100%, a może więcej. Wiadomo, że odsiew będzie duży bo zwykle Szkołę                    

w Kąkolewie kończą dwie klasy a w przyszłym roku będzie to pięć klas. Uczniowie tych 

pięciu klas będą starać się w postępowaniu rekrutacyjnym o przyjecie do szkół 

ponadgimnazjalnych czy do szkół ponadpodstawowych. Liczba szkół średnich w Lesznie jest 

niezmienna. Pomyślałam, że dobrze byłoby, żeby organy Powiatu z Panem Prezydentem 

Miasta Leszna podjęły pewne decyzje, żebyśmy wcześniej wiedzieli jak to będzie, bo to jest 

niewiadoma. Dużo mówi się o szkołach branżowych. Znam kilka Pań dyrektor ze szkół 

zawodowych, których jest kilka i tam też nic się nie zmieniło. Teoretycznie szkoły branżowe, 

dużo się o tym mówi, mają być może za kilka lat.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mówimy o wyjątkowej sytuacji jednego rocznika. W jednym roku system ma do przyjęcia                     

o wiele więcej uczniów niż w każdym poprzednim i w każdym następnym.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tylko, że uczniów tego rocznika będzie o wielu więcej przez cały cykl kształcenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Reformy przygotowuje się przez 10 lat a nie przez 10 miesięcy. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

Moją rolą jest to, że muszę zrobić wszystko, żeby dzieci, siódmoklasiści uczyli się w spokoju, 

bez chaosu i to się w Kąkolewie udało. Atmosfera jest proedukacyjna natomiast to, co 

niepotrzebne zostawiliśmy poza sobą. O wynikach będziemy rozmawiać za rok. Uważam, że 

zajęcia dodatkowe, chociaż dzieci są przemęczone bo mają dużo godzin bo podstawa 

programowa jest obszerna. Niestety to nie jest tak, że coś z podstawy programowej zostało 

usunięte. Materiał, który był przewidziany na trzy lata został skumulowany w podręcznikach, 

które obowiązują teraz. Dlatego nawet podręczniki są takie same. Czekam na rozstrzygnięcie 

projektu zewnętrznego może będą środki, przynajmniej złożyliśmy wniosek, jak otrzymamy 

pieniądze to będę miała dla tych dzieci, szczególnie na przedmioty matematyczno                                        

-przyrodnicze i dla nauczycieli ofertę do wspólnej pracy. Jesteśmy na 19 miejscu jako Szkoła 

i wniosek jest do konsultacji.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Ośmioklasiści czy gimnazjaliści będą rozpoczynali 4-letnie licea, szkoły chyba będą musiały 

być przygotowane na to, że będzie kilka klas dla ośmioklasistów i dla gimnazjalistów? 
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Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

Nie odpowiem Pani na to pytanie ponieważ nie znam odpowiedzi. Wierzę, że wszystko 

będzie dobrze, bo chcę wierzyć, że nikt dzieci nie skrzywdzi.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Z mojego doświadczenia powiem, że jak wchodziła w życie reforma dotycząca powstania 

gimnazjów i jak one trwały już drugi czy trzeci rok, to szkolnictwo średnie z czteroletniego 

cyklu w naturalny sposób przeszło na system trzyletni. Znam wiele przykładów z tamtych 

czasów, gdzie nie uwzględniono, że młodzież jest w szkole średniej nie cztery a trzy lata. Nie 

żebym siał pesymizm bo życzę wszystkim a zwłaszcza tym młodym ludziom, żeby ich to 

dotknęło w najmniejszym stopniu, natomiast z punktu widzenia organu prowadzącego, który 

ma obowiązek zapewnienia lokalu jesteśmy w sytuacji, że dwa razy tylu młodych ludzi,                  

w tych samych pomieszczeniach, będziemy musieli rozmieścić.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ale czy nie ma budynków po gimnazjach, które wygasają? Nie wiem czy na terenie Leszna 

były budynki stricte gimnazjalne.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli w tej chwili jest 10 szkół ponadpodstawowych czy ponadgimnazjalnych, to musiałoby 

być jeszcze kilka budynków dla klas pierwszych bo gdzieś ci uczniowie muszą się uczyć.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Może przejdą na szkoły branżowe, nauczanie w formie kursów. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Może wprowadzą dwuzmianowość w szkołach. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jakieś rozwiązanie musi się znaleźć. Powtórzę i podkreślam jeszcze raz to, co powiedziałem 

wcześniej. Reformę przygotowuje się nie 10 miesięcy a 10 lat albo i dłużej.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Jak w Świerczynie pracowała siódma klasa? 

Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie Pani Wioletta Klak: 

Nauczyciele, zwłaszcza z przedmiotów wiodących, uczestniczyli w szkoleniach dotyczących 

nowej podstawy programowej i tak jak w szkołach w Osiecznej i w Kąkolewie staramy się, 

żeby podstawa programowa była realizowana, żeby uczniowie byli jak najlepiej przygotowani 

do czekającego ich egzaminu. W naszej Szkole przeprowadziliśmy wstępny egzamin, był to 

egzamin przygotowany przez wydawnictwo szkolne i pedagogiczne. Kiedy dokonywaliśmy 

analizy wyników naszych uczniów nie były one satysfakcjonujące, natomiast kiedy 

otrzymaliśmy wyniki ogólnopolskie okazało się, że również siódmoklasiści w szkołach na 

terenie Polski dość słabo poradzili sobie z tym sprawdzianem. Stało się tak dlatego, że 

pojawił się inny typ zadań. Typ zadań wymagający logicznego myślenia.   

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

W każdej szkole są zajęcia, które wynikają z Karty Nauczyciela do tej pory były to tzw. 

godziny karciane, zniknęła nazwa ale idea nadal istnieje. My pracujemy z dziećmi dodatkowo 

poza pensum. Stąd dobre wyniki wśród uczniów naszej Gminy oraz z właściwego podejścia 

nauczycieli do swoich obowiązków.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Czy w Szkołach naszej Gminy występują problemy uczniów z używkami, np. papierosami                 

i narkotykami?  

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

We wszystkich szkołach prowadzimy profilaktykę dotyczącą tych kwestii. Zdarzają się 

problemy. Myślę, że trzeba być otwartym na problem angażowania się uczniów                               

w niepotrzebne rzeczy. Takim problemem są również telefony komórkowe. Na co dzień tego 

nie widzimy ale jest to widoczne, np. na wycieczce. Dzieci siedzące obok siebie nie 
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rozmawiają ze sobą tylko piszą esemesy, dlatego trzeba o tym mówić i zwracać na to uwagę. 

Problemem są również napoje energetyzujące. Musimy obserwować nasze dzieci aby 

zauważyć problem i zareagować.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Energetyki, dopalacze, narkotyki, to wszystko jest u nas. Jeżeli mówicie, że jest inaczej, to nie 

znacie swoich środowisk. Tylko od tych młodych ludzi, od ich rodzin i od nas zależy na ile 

niektórzy spróbują i rzucą to albo będą mieli z tym coraz większe problemy. Mówimy                         

o sprawach dotyczących naszej oświaty. Chciałbym powiedzieć coś, co jest znane Państwu 

Radnym, mam nadzieję, że Paniom Dyrektor również, że najbliższy czas związany jest 

rozbudową Szkoły w Świerczynie. Na dzisiaj mamy następującą koncepcję. Na parterze 

miałaby być sala dla Przedszkola z funkcjonującymi przy niej sanitariatami bo takie są 

wymogi. Następnie na tymże parterze byłyby sanitariaty ogólnodostępne i pomieszczenie 

gospodarcze, klatka schodowa na piętro a na piętrze dwie klasopracownie, każda z zapleczem. 

Klasopracownie przeznaczone na maksymalnie około 20 uczniów. Myślę, że ta inwestycja 

będzie wystarczająca na lata ponieważ klasy w Szkole świerczyńskiej takiej liczby dzieci, 

uczniów raczej nie przekroczą. Jakie to będą klasopracownie to już będzie zależeć od grona 

pedagogicznego. Naszym zadaniem, mówię o organie prowadzącym, jest stworzyć warunki                   

a rolą grona pedagogicznego, całego zespołu pracowniczego, jest z nich dobrze, racjonalnie                     

i mądrze korzystać. Mówiąc o inwestycjach na najbliższy okres nie mówię o remontach, 

naprawach, drobnych wydatkach, które działy się i dzieją w tym roku, jestem o tym 

przekonany, będą też występować w latach następnych. Dotyczy to zarówno przedszkoli 

funkcjonujących w naszej Gminie jak i szkół. Dziękuję.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz mówi o gotowym już projekcie rozbudowy? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mówię o koncepcji. Kosztorysowo na dzisiaj, gdyby utrzymały się obowiązujące ceny, to 

mówimy o wartości rzędu 3.000.000 zł brutto lub nieco większej kwocie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy do projektów organizacyjnych przedstawianych przez Panie Dyrektor były uwagi ze 

strony organu prowadzącego? Bo jak rozumiem arkusze organizacji zostały zatwierdzone. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak są zatwierdzone. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie Pani Alina Żalik: 

Mamy taką przyjętą zasadę, że Pan Burmistrz zaprasza dyrektorów na spotkanie, na którym 

otrzymujemy wytyczne, ramy i tego się trzymamy przy sporządzaniu arkuszy.        

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Czy są jeszcze pytania do Pań Dyrektor? Nie widzę. Dziękuję. Dziękuję Paniom Dyrektor za 

udział w posiedzeniu, udzielone informacje i dyskusję. W związku z tym, że Pani Dyrektor 

Klak zrezygnowała z pełnienia funkcji Dyrektora w Zespole Szkół w Świerczynie z dniem                  

1 września br. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia pragnie podziękować za współpracę                     

i z tej okazji przygotowaliśmy kwiaty i kilka słów podziękowania, które pozwolę sobie 

skierować do Pani Dyrektor. Z drobiazgów życiowych wykonanych wielkim sercem powstaje 

wielkość człowieka. Pani Wioletta Klak Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie. Życie 

ludzkie dzieli się w sposób naturalny. Jest czas pracy, czas zabawy, czas wytchnienia. 

Szanowna Pani Dyrektor! Dziękujemy za wieloletnie pełnienie funkcji Dyrektora Szkoły                   

w Świerczynie, za zaangażowanie, staranną pracę, wielkie serce otwarte na potrzeby dzieci. 

Dzisiaj życzymy Pani wielu sukcesów, zadowolenia z dalszego życia zawodowego oraz 

nieustającego zapału. Mam nadzieję, że przywołane wyżej słowa Stanisława Wyspiańskiego 

staną się Pani natchnieniem. Życzymy wielu drobiazgów życiowych, które w efekcie dadzą 
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satysfakcję i poczucie radości. Podpisani członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia 

Rady Miejskiej w Osiecznej.  

Dyrektor Zespołu Szkół Pani Wioletta Klak: 

Drodzy Państwo bardzo serdecznie Państwu dziękuję za te 12 lat wspólnej pracy. Za to, że 

zawsze mogłam liczyć na Państwa wsparcie i zrozumienie. Za to bardzo Państwu dziękuję.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

W związku z tym, że zbliżają się wakacje życzę wszystkim Państwu wszystkiego dobrego 

podczas wakacji, przede wszystkim dużo odpoczynku, wytchnienia od codziennej pracy                             

i wierzę, że 1 września z zapałem wrócicie do pracy. 

Panie Dyrektor: 

Dziękujemy. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Zamykam punkt 3. Otwieram punkt 4. 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram punkt wolne głosy i wnioski. Pan Radny Skrzypek. Proszę.   

Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Strażacy z Ziemnic prosili abym zapytał Pana Burmistrza, czy jest możliwość  

zagospodarowania przez jednostkę OSP pomieszczenia po sklepie spożywczym przy remizie 

w tej miejscowości. Historycznie dopowiem, że to pomieszczenie kiedyś należało do straży.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Czynimy starania aby punkt handlowy w Ziemnicach dalej funkcjonował. Jeśli się okaże, że 

nie będzie zainteresowania, to możemy o tej propozycji rozmawiać. Na pewno będziemy 

starali się o zapewnienie funkcjonowania tego miejsca jako punktu handlowego. 

Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zbiórka uczestników obchodów 100 lecia odzyskania niepodległości miałaby być przed 

Urzędem? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak zaproponowałem, że jeśli ktoś chciałby pojechać w grupie, to wyjeżdżamy o godz. 10.15 

sprzed Urzędu. Na sesji będziemy procedować m.in. projekty uchwał w sprawie nowego 

podziału Gminy na okręgi wyborcze według propozycji przedstawionej przez Powiat 

Leszczyński czyli połączenia Gminy Osieczna z Gminą Krzemieniewo. Jest to propozycja, 

która wymaga opinii naszej Rady. Drugi projekt dotyczyć będzie zmiany wynagrodzenia 

Burmistrza. Jest to również projekt wynikający ze zmiany przepisów. W porozumieniu                       

z Panem Burmistrzem zaproponuję taki projekt uchwały, w którym znajdą się górne stawki 

wynagrodzenia ustawowo dozwolonego. Radni mogą zagłosować za, wstrzymać się od głosu 

lub być przeciw. W związku z tym, że ustawodawca tak nas potraktował, niektórzy Radni 

opowiedzieli się za tym, że zagłosują przeciwko projektowi uchwały w tej sprawie. Tak 

postąpiła Rada miasta Leszna. Jest ogólne zamieszanie interpretacyjne tych przepisów. 

Niektóre samorządy deklarują, że zgłoszą sprawę do Trybunału Konstytucyjnego.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

4. Otwieram punkt 5. 

Ad. 5. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Finansów i Budżetu Rady Miejskiej w Osiecznej.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Protokół został wyłożony do wglądu Komisji. Czy są uwagi? Nie widzę. Dziękuję. Kto                      

z członków Komisji jest za przyjęciem protokołu tego posiedzenia, proszę podnieść rękę – 7 

głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Dziękuję. 

Stwierdzam, że protokół wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty jednomyślnie. 

Zamykam punkt 5. Przystępujemy do zakończenia obrad.  

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję Państwu za udział w posiedzeniu. Porządek obrad został wyczerpany, w związku                 

z tym zamykam posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Dziękuję. 

 

 

 

     Protokołowała      Przewodnicząca Komisji: 

  

 

Małgorzata Nowak                   Zofia Biała 


